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2009MME79 
 
VERSLAG van de vergadering van de statencommissie Milieu, Mobiliteit en Economie 
van 15 juni 2009 
 
Aanwezig: 
J. Konijnenbelt (CDA, plv. voorzitter), drs. W.M. de Jong (gedeputeerde), R.W. Krol 
(gedeputeerde), J.W. Benschop (SGP), F. Bersch (SP), mw.drs. U.P. Blom (PvdA), mw.drs. 
W.A. Bodewitz (PvdD), mw. K. Derks-Wolthuizen (ChristenUnie), C.J.J. van Ee (CDA), J. 
Fastl (GroenLinks), mw. N.P.B. van ’t Hooft (PvdA),  J.F.M. Kloppenborg (GroenLinks), 
mw. D. Lamers-Tiecken (VVD), mr.drs. L.W. Nooteboom (VVD), ing. R. Roos (Mooi 
Utrecht), mw.drs. J.C.M. Versteeg (D66), mw.drs. H.D.I. Walta-auf’m Keller (VVD) 
 
Van Ambtelijke zijde aanwezig: 
dr. R.J. Poort (adjunctgriffier), mw. W. Voorneman-Rikkers (verslag) 
 
Afwezig: 
P.C. Pollmann (PvdA, voorzitter), mr. J. H. Ekkers (gedeputeerde), ir. N.J.P. Hoefnagels 
(D66), mw. G.W. Nalis (PvdA) 
 

1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom.  
 
2. Mededelingen en ingekomen stukken 
Mededelingen 

- Bericht van verhindering is ontvangen van gedeputeerde Ekkers; hij wordt vervangen door 
gedeputeerde Krol. Overigens zijn mevrouw Nalis en de heren Pollmann en Hoefnagels 
verhinderd.  

- De voorzitter deelt mede, dat dit de laatste vergadering is waarin de heer Nooteboom aanwezig 
is. Hij zal na de zomer plaatsnemen in de commissie RGW. De heer Kelder (nu lid van de 
commissie RGW) zal plaatsnemen in de commissie MME. 

- De voorzitter deelt mede dat de statenbrief inzake stand van zaken implementatie OV-chipkaart, 
die per mail is rondgestuurd, zal worden geagendeerd voor de commissievergadering van 31 
augustus a.s.  

- De voorzitter deelt mede, dat op 28 mei jl. per mail informatie naar de commissie is gestuurd 
over de Asfaltcentrale Utrecht. 

- De voorzitter memoreert de bijeenkomst Randstadforum over Europees Transportbeleid op 23 
juni a.s. in het Provinciehuis te Utrecht (aanvang 19.30 uur; diner om 18.00 uur). 

- De voorzitter memoreert dat op 31 augustus a.s, voorafgaand aan het werkbezoek 
Recreatieschappen, een voorlichtingsbijeenkomst Luchtkwaliteit plaatsvindt; deze bijeenkomst 
wordt o.m. door het RIVM verzorgd. ‘s Ochtends is in principe tevens een vergadering gepland 
van de Ad hoc commissie Pakketstudies Bereikbaarheid. Op 7 juli a.s. vindt echter een extra 
vergadering plaats van de Ad hoc commissie, waarin een nieuwe planning wordt besproken.   

- De voorzitter deelt mede dat de Midterm Review en de Voorjaarsnota als aparte onderwerpen op 
de agenda staan (resp. punt 6 en 7). De Midterm Review is echter integraal opgenomen in de 
Voorjaarsnota, waarmee agendapunt 6 komt te vervallen.  

- De voorzitter deelt mede dat de commissie 8 juni jl. per mail een memo heeft ontvangen van 
gedeputeerde Ekkers, waarin is ingegaan op een drietal openstaande toezeggingen over 
mobiliteit. Het memo ligt eveneens op de desks. 
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- De voorzitter deelt mede dat de commissie op 8 juni jl. per mail een memo heeft ontvangen van 
gedeputeerde De Jong met een voorstel voor een gewijzigde manier van rapporteren over 
Duurzaamheid en Klimaat. Dit memo ligt eveneens op de desks. Op voorstel van spreker wordt 
besloten dit punt te behandelen na agendapunt 5.  

- De voorzitter deelt mede dat op 10 juni jl. een gewijzigd statenvoorstel Voorjaarsnota 2009 is 
toegezonden.  

 
Ingekomen stukken 
- Vereniging Vrij Polderland betreft bezwaren VVP inzake Ontwerp Structuurvisie 2009 gemeente 

Soest. Het stuk is aan MME gericht, maar behandeling vindt plaats in de commissie RGW die 
leidend is in deze. Op grond van het vorenstaande wordt het stuk op voorstel van de voorzitter
voor kennisgeving aangenomen.   

- Inspraak werkgroep Natuurlijk Zeist West over A12 Salto. Deze tekst was bedoeld als inspraak 
op 11 mei jl. De inspreekster kon toen echter niet aanwezig zijn. Op voorstel van de voorzitter
wordt het stuk voor kennisgeving aangenomen.  

 
3. Rondvraag 
De heer Bersch deelt mede dat GroenLinks 11 juni jl. een symposium heeft georganiseerd over zonne-
energie. Gedeputeerde De Jong heeft daar de gedachte laten vallen over een duurzaam energiediensten 
bedrijf. Dit lijkt de SP een interessant idee. Geïnformeerd wordt of gedeputeerde De Jong hierop een 
nadere toelichting kan verstrekken. 
De heer De Jong antwoordt hierover op dit moment niet meer te kunnen vertellen dan op 11 juni jl. 
Zodra sprake is van concrete voorstellen ter zake zullen deze ook ter kennis worden gebracht van de 
commissie en worden besproken.  
De heer Bersch wacht de concretere voorstellen met belangstelling af.  
 
Mevrouw Bodewitz memoreert vragen te hebben gesteld naar aanleiding van het Jaarprogramma 
Vergunningverlening en Handhaving. Onder dankzegging voor de beantwoording verzoekt de PvdD om 
agendering van dit onderwerp, hetgeen door de voorzitter wordt toegezegd.   
Desgevraagd zegt mevrouw Bodewitz toe ter voorbereiding van dit onderwerp haar vragen vooraf 
schriftelijk te zullen indienen. 
Voorts vestigt spreekster de aandacht op het antwoord van gedeputeerde Ekkers naar aanleiding van de 
vraag van de PvdD of in de Recreatieschappen jachtrechten worden verpacht voor plezierjacht. Zij 
citeert: ”In lijn met het Provinciaal Faunabeheerplan beheren de Recreatieschappen de Faunastanden op 
de terreinen van de Recreatieschappen. Faunabeheer betreft in dit kader schade en overlastbestrijding 
volgens de in het Faunabeheerplan aangegeven mogelijkheden. Hierbij hoort in het uiterste geval jacht 
indien noodzakelijk in het kader van overlast of schadebestrijding.” Spreekster informeert of dit conform 
de Flora- en Faunawet een ontheffing betreft ter voorkoming van schade of dat sprake is van verpachting 
van jachtrechten door de Recreatieschappen waardoor (plezier)jacht mogelijk is in het jachtseizoen.  
De voorzitter zegt toe, dat de vraag van de PvdD zal worden doorgesluisd naar gedeputeerde Ekkers.  
 
4. Termijnagenda 
De voorzitter deelt mede dat een actuele versie ter vergadering is uitgereikt (versie 11 juni 2009). 
Mevrouw Blom merkt op dat in de commissie BEM is verzocht om agendering van het Programma 
Randstad Urgent. Spreekster pleit ervoor de commissie MME bij die behandeling uit te nodigen, omdat 
het merendeel van Randstad Urgent over mobiliteit gaat.  
De voorzitter zegt toe dat ervoor zal worden gezorgd dat de commissie MME wordt uitgenodigd bij de 
behandeling van het Programma Randstad Urgent in de commissie BEM.  
Voorts deelt mevrouw Blom mede de Pakketstudies Bereikbaarheid op de Termijnagenda te missen.  
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De voorzitter wijst erop op dat dit onderwerp in principe uit de commissie MME is gehaald met het 
besluit de Ad hoc commissie Pakketstudies Bereikbaarheid in het leven te roepen. De Ad hoc commissie 
brengt een rapport uit aan de Staten. Wel is afgesproken dat MME zal worden meegenomen in de 
informatiestroom en de verslagen van de Ad hoc commissie ontvangt. Voorts is afgesproken dat MME 
expliciet zal worden uitgenodigd bij de behandeling van de Voorkeursvariant in de Ad hoc commissie.   
Spreker benadrukt dat de vergaderingen van de Ad hoc commissie in principe openbaar zijn. In de 
laatste vergadering van de Ad hoc commissie op 11 juni jl. is aangekondigd dat op 6 juli a.s. vanuit het 
UVVB voorgenomen denkrichtingen naar buiten worden gebracht omtrent de Pakketstudies. Naar 
aanleiding daarvan is afgesproken, dat op 7 juli a.s. om 19.30 uur een extra vergadering van de Ad hoc 
commissie plaatsvindt.  
De heer Bersch kan zich voorstellen dat, om het overzicht te behouden, de agendapunten die in de Ad 
hoc commissie worden behandeld in de Termijnagenda worden benoemd in de kolom bijzonderheden.  
De voorzitter zegt toe deze suggestie te zullen meenemen. Een andere mogelijkheid is de agenda van de 
Ad hoc commissie naar MME te sturen. Voorts memoreert spreker dat er een nieuwe planning komt; 
deze zal ook in afschrift aan MME worden toegezonden.   
De heer Roos geeft in overweging het onderwerp Pakketstudies Bereikbaarheid in MME te bespreken 
voordat behandeling in de Staten plaatsvindt, met name om lange discussie in de Staten te voorkomen.  
De voorzitter benadrukt nogmaals, dat deze suggestie niet past bij de status van een Ad hoc commissie.  
 
5. Verslag Statencommissie Milieu, Mobiliteit en Economie 11 mei 2009 
Mevrouw Bodewitz merkt naar aanleiding van agendapunt 7, Statenbrief 
bestuursovereenkomst A12 Salto (blz. 7) op, dat de heer Scheffe naar aanleiding van haar 
vraag heeft aangegeven dat de opwaardering van de N408, 409 en 410 in het kader van het 
onderzoek naar de wegen ten westen en ten oosten van Houten waren beoordeeld. Het ging 
spreekster echter met name om de vraag of een onderzoek naar een opwaardering van de 
combinatie van deze drie wegen had plaatsgevonden omdat het NMU daar zeer positieve 
resultaten van verwacht. Spreekster informeert waarom het niet op deze wijze is onderzocht 
en hoe GS hier tegenaan kijken.   
De voorzitter zegt toe dat deze vraag zal worden doorgesluisd naar gedeputeerde Ekkers.  
 
Mevrouw Blom vestigt met betrekking tot hetzelfde agendapunt de aandacht op blz. 14. Naar 
aanleiding van de opmerking van spreekster, dat het ten aanzien van de ontsluiting aan de 
oostkant van Houten nooit zo zou kunnen zijn dat eerst een keuze wordt gemaakt tussen de 
verschillende MER-varianten en vervolgens twee van deze varianten worden uitgevoerd, heeft 
gedeputeerde Ekkers geantwoord dat de eventuele ontsluiting aan de oostkant nooit precies de 
variant uit de MER kan zijn. Spreekster mist de laatstgenoemde opmerking van gedeputeerde 
Ekkers in het verslag.   
De voorzitter zegt toe dat dit zal worden nagegaan.  
 
Met in achtneming van het bovenstaande wordt het verslag vervolgens vastgesteld.  
 
6. Voorstel wijziging rapportagemethode Duurzaamheid en Klimaat 
Mevrouw Blom stelt vast dat het voorstel thans luidt twee keer per jaar te rapporteren; één 
keer een uitgebreide jaarrapportage en één keer een presentatie. Zij meent dat de commissie 
zich destijds om moverende redenen heeft uitgesproken voor een rapportage per kwartaal. De 
PvdA kan zich in principe vinden in het voorstel dat minder wordt gerapporteerd, maar acht 
een stap van vier rapportages naar feitelijk één rapportage een te grote stap. Temeer omdat 
een presentatie niet kan worden voorbereid, waardoor een goede discussie veelal niet tot stand 
komt. Op grond van het vorenstaande pleit de PvdA voor twee keer per jaar een uitgebreide 
rapportage, zodat een voorbereiding kan plaatsvinden.  
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De heer De Jong merkt op dat met elkaar nogal eens wordt gesproken over de vermindering 
van de lastendruk, ook van de Staten. De vermindering van vier naar één rapportage acht 
spreker in dit kader een zinvolle maatregel. De ervaring is dat de vier kwartaalrapportages niet 
iedere keer tot even zoveel bespreking leidt en veelal tot dezelfde soort bespreking. In de visie 
van spreker wordt met de voorgestelde werkwijze echt een voortgang zichtbaar, hetgeen in 
een kwartaal lastig is. Met de presentatie wordt beoogd de interactie tussen MME en GS meer 
accent te geven.  
 
Mevrouw Blom merkt op dat de PvdA zich enige zorgen maakt over Duurzaamheid en 
Klimaat; zij komt hierop nader terug bij agendapunt 7. De PvdA zou het betreuren indien deze 
onderwerpen minder aandacht krijgen dan tot op heden. Wel onderschrijft spreekster dat een 
rapportage geen zin heeft indien dit een hamerstuk is. Het nadeel van presentaties is echter, 
dat het onderwerp niet kan worden voorbereid. Wellicht is een suggestie de sheets van de 
presentatie ter voorbereiding van te voren aan de commissie toe te zenden, zodat hierover in 
de vergadering vervolgens een goede discussie kan plaatsvinden.  
 
De heer De Jong heeft er op zich geen moeite mee de sheets van een presentatie van tevoren 
aan de commissie te doen toekomen. Het gaat echter om de onderwerpen die in de uitgebreide 
Jaarrapportage staan.  
Met betrekking tot de zorg die de PvdA uit, memoreert spreker bij de behandeling van het 
PMP te hebben toegezegd begin 2010 te zullen komen met een ‘routekaart’ waarin wordt 
aangegeven hoe de provincie haar doelen ten aanzien van klimaatverbetering scherper gaat 
stellen. Op dat moment kan worden gesproken over echt nieuwe zaken. 
 
De heer Van Ee deelt mede dat het CDA het voorliggende voorstel ondersteunt. Hij geeft in 
overweging hieraan tevens een werkbezoek aan één van de projecten te koppelen, zodat een 
gevoel ontstaat over waarin is geïnvesteerd en wat er is bereikt.  
 
Mevrouw Walta deelt mede dat de VVD de gevolgen van het voorliggende voorstel niet 
geheel kan overzien. Het lijkt de VVD vooralsnog echter pragmatisch, praktisch en haalbaar 
op grond waarvan de VVD instemt met het voorstel.  
 
De heer Kloppenburg deelt mede dat GroenLinks zich kan vinden in het voorliggende 
voorstel.   
 
De voorzitter concludeert dat de commissie instemt met het voorliggende voorstel met in 
achtneming van de toezegging dat de presentatie van tevoren wordt toegestuurd. De suggestie 
van het CDA ten aanzien van het werkbezoek wordt meegenomen.  
 
Mevrouw Versteeg ondersteunt de suggestie ten aanzien van het werkbezoek. Zij hecht er 
echter aan in deze in algemene zin op te merken, dat de werkbezoeken van de diverse 
commissies elkaar steeds vaker overlappen hetgeen de kleine fracties dupeert. Zij vraagt 
hiervoor aandacht. Op grond van het feit dat de Termijnagenda in het fractievoorzitterconvent 
of Presidium wordt besproken zal zij deze opmerking ook meegeven aan haar 
fractievoorzitter.   
 
7. Statenvoorstel Voorjaarsnota en Midterm Review 
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In verband met het feit dat gedeputeerde Krol nog niet aanwezig is, verzoekt de voorzitter de 
commissie eerst vragen en opmerkingen te plaatsen die betrekking hebben op de onderwerpen 
uit de portefeuille van gedeputeerde De Jong (Duurzaamheid en Milieu). 
 
De heer Roos vraagt zich af of, gelet op de grote hoeveelheid projecten, de meest relevante 
zaken voor de provincie Utrecht wel voldoende aandacht krijgen.  
 
Mevrouw Blom merkt op dat in paragraaf 4.5, baten interne duurzaamheid, staat dat er minder 
middelen nodig zijn dan vooraf werd ingeschat en inbedding van duurzaamheid bovendien 
effectiever wordt wanneer afdelingen hiervoor ook eigen middelen inzetten. Geïnformeerd 
wordt of de eigen middelen feitelijk worden ingezet en of het beleid dat andere afdelingen 
gaan doen ook effectiever is.  
De opmerking dat minder middelen nodig zijn dan vooraf werd ingeschat, baart de PvdA 
zorgen. Deze middelen vloeien terug naar de Algemene Middelen. Spreekster komt 
vervolgens tegen dat een deel van de middelen weer naar mobiliteit gaat. Op basis daarvan 
concludeert zij dat gelden die bestemd waren voor duurzaamheid besteed worden aan asfalt, 
hetgeen de PvdA niet erg duurzaam vindt.  
 
De heer Bersch merkt op dat de SP zich in algemene zin afvraagt hoe de Midterm Review 
moet worden beoordeeld.  In de eerste plaats is deze erg summier en in de tweede plaats is de 
Jaarrekening feitelijk ook al een beoordelingsmoment.   
 
De heer Kloppenborg constateert dat meer geld naar het LAMI-project gaat, hetgeen 
GroenLinks op zich zinvol lijkt. Het bevreemdt GroenLinks echter wel dat dit een gevolg is 
van het feit dat het LTO zich uit het project heeft teruggetrokken.  
Onder verwijzing naar het door GroenLinks georganiseerde symposium over zonne-energie 
op 11 juni jl. merkt spreker op dat, alhoewel dit niet direct in het voorliggende stuk is terug te 
vinden, is erkend dat: 

- Utrecht achterloopt op het gebied van duurzame energie; 
- zonne-energie heel veel potentie heeft; 
- het belangrijk is burgers en ondernemers, die op het gebied van zonne-energie iets 

willen doen, te steunen door middel van voorfinanciering en stimulering. 
Gelet op de positieve reacties van verschillende partijen ten aanzien van het symposium zal 
GroenLinks met nadere voorstellen komen met betrekking tot het stimuleren van zonne-
energie. Een ieder die in deze wil meedenken, kan zich bij GroenLinks voegen.  
 
De heer De Jong zet uiteen dat een fors bedrag in de Begroting is opgenomen voor interne 
duurzaamheid (ca € 5 miljoen). Circa twee jaar geleden is een financiële inschatting gemaakt 
om afdelingen te kunnen stimuleren aan de slag te gaan met duurzaamheid. Gebleken is dat 
het enthousiasme ten aanzien van interne duurzaamheid ook zonder financiële stimulering 
groot is. Dat heeft geleid tot de conclusie dat wat minder middelen nodig zijn. Deze conclusie 
is gecombineerd met het zoeken naar middelen voor ter financiering van het project Energiek 
Utrecht (€ 20 miljoen). Onder verwijzing naar het financiële overzicht op blz. 25 bestrijdt 
spreker dat ingeleverd wordt op duurzaamheid ten behoeve van asfalt. Hij deelt de zorg van 
de PvdA derhalve niet.   
Uit oogpunt van rendement is woningisolatie op dit moment verreweg de beste manier om te 
komen tot CO2-reductie. Daar spitst het project Energiek Utrecht zich op toe. Dat betekent 
niet dat de provincie niets aan zonne-energie doet. Vanuit de agrarische bedrijven worden 
veel aanvragen ingediend voor de provinciale subsidieregelingen duurzaamheid. De subsidie 
wordt met name gebruikt voor zonnepanelen op de daken van landbouwbedrijven. Voorts kan 
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spreker zich in reactie op het betoog van GroenLinks voorstellen dat bijvoorbeeld nagedacht 
wordt over mogelijke pilots met zonne-energie.   
Hetgeen voorligt betreft het hele takenpakket van de provincie. Dit takenpakket is door PS 
vastgesteld. In dit kader deelt hij de door Mooi Utrecht geuite zorg niet.   
Ten aanzien van de Midterm Review is de afspraak gemaakt het overzicht te bieden aan de 
hand van de stoplichtmethode. In termen van voortgangsmonitoring is dit een hele effectieve 
methode om snel inzicht te krijgen in de vraag of de provincie nog steeds op het goede spoor 
zit. Daarvoor is de Midterm Revieuw bedoeld.  
 
De heer Kloppenborg onderschrijft het grote belang van woningisolatie. GroenLinks denkt dat 
de kansen voor zonne-energie met name liggen bij nieuwe- dan wel herontwikkeling.  
GroenLinks pleit voor de èn/èn- in plaats van de óf/óf-benadering. Bekeken zou moeten 
worden waar zonne-energie dan wel interessant kan zijn.   
 
Mevrouw Bodewitz sluit zich aan bij het betoog van GroenLinks. Spreekster informeert 
waaraan GS, naast de nieuwbouwprojecten, denken op het gebied van woningisolatie. 
 
De heer De Jong merkt op niet naar voren te hebben gebracht dat sprake zou moeten zijn van 
óf/óf. In die zin is hij van mening dat GS en GroenLinks niet van mening verschillen. 
In het kader van de woningisolatie wijst spreker op het project Energiek Utrecht, dat thans in 
gang wordt gezet. In deze Voorjaarsnota worden hiervoor de middelen Ad € 20 miljoen 
gereserveerd. Het is de bedoeling een subsidieregeling op te tuigen, waarop particuliere 
huiseigenaren en kleine bedrijven (beneden een bepaalde hoeveelheid vloeroppervlak) een 
beroep kunnen doen. Hierbij gaat het met name om isolatiemaatregelen in de zin van dubbel 
glas en dak-, vloer- en spouwmuurisolatie. De voorwaarde is dat het minstens 30% 
energiebesparing moet opleveren. Een kwart van de investering kan worden gesubsidieerd 
met een maximum van € 5000 per aanvraag. Deze subsidieregeling wordt samen met het 
landelijke programma ‘Meer met Minder’ uitgerold. In de regeling wordt ook stapeling 
mogelijk gemaakt met subsidies van het Rijk en gemeenten, zodat een initiatiefnemer zoveel 
mogelijk eruit kan halen. Er zal sprake zijn van een simpele ‘one stop shop benadering’, 
waarbij een initiatiefnemer zich via de website kan aanmelden. Een consulent geeft  
vervolgens informatie hoe een en ander kan worden aangepakt, waarbij tevens een opgave 
wordt verstrekt van gecertificeerde bedrijven die het kunnen realiseren. Een en ander ziet er 
zeer kansrijk uit.   
 
De voorzitter stelt vervolgens de onderwerpen van de portefeuille van gedeputeerde Ekkers 
(Mobiliteit, Economie en Recreatie) i.c. zijn vervanger gedeputeerde Krol aan de orde. 
 
De heer Van Ee plaatst namens het CDA de volgende vragen en opmerkingen. 
Programma 6: Economische Zaken en Recreatie  
6.1. inzake subsidie aan het UTR. De hoogte van de subsidie aan het UTR overstijgt de grens 
voor De Minimussteun, waardoor er een risico op ongeoorloofde staatsteun is. Verzocht 
wordt om een nadere toelichting. 
Programma 7: Mobiliteit 
7.2 inzake afhandeling van de schades. Verzocht wordt om een nadere toelichting ten aanzien 
van het extra benodigde structurele bedrag voor de afhandeling van schades.  
7.3 inzake claim voor beheer en onderhoud Merwedekanaal. Deze claim baart het CDA 
zorgen. Het CDA staat op het standpunt dat de bestaande afspraken over het beheer en 
onderhoud dienen te worden nagekomen. Verzocht wordt om een nadere toelichting.  
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De heer Bersch constateert in de Midterm Review dat de Kantoorvisie op rood staat. 
Geïnformeerd wordt naar de reden.   
 
De heer Kloppenborg hecht er in de eerste plaats aan op te merken te betreuren dat 
gedeputeerde Ekkers niet aanwezig is. 
GroenLinks constateert dat het bedrag dat resteert van het project Op de Fiets terugvloeit naar 
de Algemene Middelen. GroenLinks pleit ervoor dit bedrag specifiek te labelen voor inzet op 
het gebied van fietsinfrastructuur en -voorzieningen.  
Voor extra onderhoud wegen is slechts een bedrag van € 5300 opgenomen. Belangrijker dan 
het bedrag vindt GroenLinks dat in het rapport van de Randstedelijke Rekenkamer staat dat 
Utrecht, in tegenstelling tot andere provincies, feitelijk geen beleid voert op het 
wegenonderhoud door het niet structureel te begroten over meerdere jaren. Geïnformeerd 
wordt naar de reactie van GS op het rapport van de Randstedelijke Rekenkamer. 
GroenLinks heeft begrepen dat het op rood staan van de Kantorenvisie gerelateerd is aan 
wervende kwaliteiten van nieuwe kantoorlocaties. Wellicht is het ook nuttig aandacht te 
besteden aan de wervende kwaliteit en mogelijkheden van bestaande, leegstaande, locaties. 
Het verheugt GroenLinks in deze dat in het Programma Bouwen en Wonen is meegenomen te 
denken aan herontwikkeling voor woningen. GroenLinks kan zich echter voorstellen dat in 
het algemeen in de zin van een meer wervend uiterlijk van bestaande kantoren wordt gekeken 
naar de mogelijkheden van herontwikkeling.   
GroenLinks memoreert het bedrag dat indertijd was gereserveerd voor de Tour de France. 
Geïnformeerd wordt of dat bedrag thans kan worden aangewend voor de Giro d’Italia. Voorts 
is de vraag of de provincie het bedrag Ad € 500.000 geheel zelf moet opbrengen of dat er nog 
andere partijen zijn die hierin kunnen bijdragen.  
 
Mevrouw Bodewitz sluit zich aan bij de vragen over de Kantorenvisie. 
 
De heer Roos informeert of de gelden voor mobiliteit, gelet op de nog niet sluitende 
Meerjarenbegroting, wel voldoende veilig zijn gesteld.   
 
De heer Benschop plaatst namens de SGP de volgende vragen en opmerkingen. 
Programma 6: Economische Zaken en Recreatie 
6.3 inzake Giro d’Italia. De SGP heeft moeite met het financieel ondersteunen van de Giro 
d’Italia, omdat dit een zondagse activiteit betreft.  
Programma 7: Mobiliteit 
7.6 inzake kortere levensduur geluidsreducerend asfalt. De SGP kan zich voorstellen dat dit 
feit voor toepassing bekend is en neemt aan dat in deze richting de leverancier actie is 
ondernomen.  
7.4 inzake beheer en onderhoud wegen. Geïnformeerd wordt of de reconstructie van de N210 
gaat om de aansluiting van de A2 bij IJsselstein.  
7.5 inzake Pakketstudies. Aangegeven wordt dat het een correctiepost betreft op de Begroting 
2010. De SGP ziet de post echter bij 2012 staan. Hiervoor wordt aandacht gevraagd.   
 
Mevrouw Blom sluit zich aan bij de opmerking van GroenLinks over Op de Fiets. Het is 
bekend dat dit de Begrotingssystematiek betreft, maar in de visie van de PvdA had meer 
moeite kunnen worden gedaan om dat geld te besteden. Daarnaast houdt de PvdA zorgen over 
de fietspaden die in de Pakketstudies staan. Over twee fietspaden zijn door de Ad hoc 
commissie opmerkingen gemaakt op grond waarvan Gedeputeerde Ekkers heeft toegezegd 
met de gemeenten te zullen praten. De Ad hoc commissie heeft aangegeven dat het geld, 
indien deze twee fietspaden niet doorgaan, zou moeten terugvloeien naar het project Op de 
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Fiets. Vervolgens kwam het fietspad in het kader van Soesterberg aan de orde. De vraag is of 
geld van de Pakketstudies kan worden aangewend voor een fietspad dan niet bijdraagt aan het 
verbeteren van de bereikbaarheid conform de formulering in de Pakketstudies.  
De PvdA acht hetgeen op in de Midterm Review onder Mobiliteit staat erg summier. Voorts 
valt op dat op blz. 42 twee keer de term duurzaam staat. In beide gevallen worden duurzame 
investeringen in de bereikbaarheid bedoeld. Vervolgens wordt daarbij ook opgemerkt dat het 
niet alleen OV kan zijn, op grond waarvan de PvdA concludeert dat het om asfalt gaat. De 
PvdA pleit voor een heldere uitspraak of het begrip duurzaamheid in de provincie Utrecht ook 
wordt gebruikt voor investeringen in asfalt. Indien dat het geval is, wijkt dit af van de 
gebruikelijke uitleg in Nederland ten aanzien van het begrip duurzaamheid.  
De heer Benschop merkt op dat, indien sprake is van een oplossing die duurzaam is in de zin 
van oplossend vermogen, in de visie van de SGP ook sprake is van duurzaamheid. 
Mevrouw Lamers voegt hieraan toe dat als het gaat om asfalt voor busbanen en fietspaden in 
de visie van de VVD ook sprake is van duurzaam.   
 
De heer Krol zegt in de eerste plaats toe dat vragen, die thans niet kunnen worden 
beantwoord, schriftelijk voor de Statenvergadering zullen worden beantwoord. Dit geldt o.a. 
voor de vragen van het CDA.  
Spreker bevestigt, dat de Kantorenvisie in de Midterm Review op rood staat. De 
Kantorenvisie was één van de onderdelen van het Economisch Beleidsplan 2007 – 2011. In 
dat kader is in 2008 een onderzoek gedaan naar leegstaande kantoorgebouwen. Uit het 
onderzoek, waarover in februari 2009 een bijeenkomst is georganiseerd voor bestuurders en 
ambtenaren, kwamen twee interessante conclusies: 

- de leegstand van kantoren in de regio Utrecht zit aan de bovenkant van wat door 
experts als gezond wordt gezien;  

- de structurele leegstand is beperkt en vooral geconcentreerd in een aantal gebieden in 
de provincie. Afhankelijk van de locatie en de kwaliteit van die panden liggen er 
kansen voor transformatie. 

Daarna zijn er twee instrumenten opgezet: 
- een monitorinstrument dat tot een kansenkaart moet leiden; 
- via het aanjaagteam woningbouw is een specifieke aanpak van structurele leegstand 

als pilot opgestart om gemeenten te ondersteunen er woningbouw van te maken. 
Op grond van deze twee concrete acties is de Kantorenvisie, die veel abstracter en algemener 
van aard is, op rood komen te staan. 
Als portefeuillehouder RO wil spreker hieraan toevoegen dat ook met de commissies RGW en 
nWRO wordt gediscussieerd over de vraag of de provincie daarover in beleidsmatige zin niet 
meer zou moeten vinden. In het Streekplan 1994 zijn veel kantoorlocaties in de provincie 
Utrecht toegestaan. De provincie is nog steeds bezig die kantoorlocaties in te vullen. Op 
grond daarvan is in 2004 – 2005 weinig nieuwe kantoorruimte toegestaan. Voorts ziet de 
provincie in de huidige economische situatie extra leegstand ontstaan.   
De heer Bersch verzoekt de commissie een volgende keer schriftelijk te informeren over de 
stand van zaken met betrekking tot de ingezette acties. 
De heer Krol heeft hier geen moeite mee, maar pleit ervoor dit onderwerp vervolgens samen 
met de commissie RGW te behandelen gelet op de ruimtelijke componenten.  
De voorzitter zegt dit toe.  
Mevrouw Bodewitz informeert naar de mogelijkheid daarbij tevens aan te geven wat de 
mechanismen zijn waardoor zoveel leegstand heeft kunnen ontstaan en nog blijft voortduren.  
De heer Krol zet uiteen dat de relatie tussen de economische crisis en leegstand evident is. Er 
worden in Utrecht niet veel nieuwe kantoren gerealiseerd buiten degene waarover eerder 
afspraken zijn gemaakt. Wat wel zichtbaar is, is dat kantoorlocaties nogal ‘naijlen’. Er worden 
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veel kantoren gebouwd in de tijd dat het goed gaat en op het moment dat het slecht gaat 
komen gebouwen leeg te staan en blijken ze vervolgens slecht verhuur- of verkoopbaar 
waardoor leegstand ontstaat. Over de vraag van de PvdD is het een en ander geschreven 
richting GS. Spreker ziet geen belemmering deze stukken ook ter beschikking te stellen van 
de commissie.  
Ter zake van de vragen met betrekking tot Op de Fiets merkt spreker op dat het utilitair en 
recreatieve fietsverkeer prioriteiten zijn van GS. Het feit dat geld dat over is terugvloeit naar 
de Algemene Middelen maakt onderdeel uit van de afgesproken systematiek. Als het 
vervolgens weer wordt uitgegeven, dient daarover een nieuw besluit te worden genomen. 
Spreker heeft overigens begrepen dat, op verzoek van de commissie, een voorstel wordt 
uitgewerkt inzake Woon – Werk – Fiets.   
GS achten de kritiek van de Randstedelijke Rekenkamer ten aanzien van het planmatig beheer 
en onderhoud van wegen terecht voor wat betreft de beheersfilosofie, de terminologie en de 
planning langer dan 5 jaar. De kritiek kan geen betrekking hebben op de planning binnen de 5 
jaar en op het huidige onderhoudsniveau. Alle kunstwerken zijn bekend, zijn geïnspecteerd en 
er is geen achterstallig onderhoud. Voor alle noodzakelijke kunstwerken is voor de komende 
5 jaar een planning aanwezig. GS zeggen toe dat ook de planning na 5 jaar op orde zal worden 
gebracht.  
Het geld voor de Tour de France is volgens spreker niet uitgegeven en is volgens de 
eerdergenoemde systematiek niet meer beschikbaar. GS zullen derhalve met een nieuw 
voorstel moeten komen om de Giro d’Italia financieel mogelijk te maken.  
Alle Pakketstudiegelden zijn opgenomen in de Begroting tot 2020 en daarmee in principe 
veiliggesteld. 
De kortere levensduur van stil asfalt is een bekend gegeven en derhalve geen 
leveranciersprobleem. Indien de provincie voor toepassing van stil asfalt kiest is de kortere 
levensduur derhalve een consequentie van een bewuste keuze.  
Of asfalt al dan niet onder het begrip duurzaamheid valt is een politieke vraag. Persoonlijk 
gelooft spreker niet dat alleen investeringen in OV onder het begrip duurzaamheid vallen en 
investeringen in wegen per definitie niet duurzaam zijn. Op het moment dat de provincie 
besluit tot grootschalige ingrepen in wegen of uitbreiding van wegen is de inpassing daarvan 
een duurzaamheidvraagstuk.  
 
De heer Benschop memoreert zijn vraag over de reconstructie van de N210 (7.4) en de vraag 
over de gelden voor de Pakketstudies (7.5) 2010 in relatie tot 2012 in het financiële plaatje.  
De heer Krol zegt toe dat deze vragen schriftelijk zullen worden beantwoord voor de 
Statenvergadering.  
 
Mevrouw Blom onderschrijft dat het begrip duurzaamheid een politieke vraagstuk betreft. Zij 
zal zich wat verder verdiepen in de vraag hoe in Nederland met het begrip duurzaamheid 
wordt omgegaan en hierop eventueel nader terugkomen in aanwezigheid van gedeputeerde 
Ekkers.  
 
De voorzitter sluit de discussie over de Voorjaarsnota en de Midterm Review af.  
 
8. Statenvoorstel Tijdelijke stimuleringsregeling kwaliteitsnet goederenvervoer 
Provincie Utrecht 2010 
De heer Van Ee deelt mede dat het CDA de stimuleringsregeling ondersteunt. Er zijn bij 
gemeenten 64 oplosbare knelpunten geïnventariseerd. Wel plaatst het CDA een kanttekening 
bij het geringe budget en de korte termijn waarop aanvragen moeten worden ingediend. Het 
CDA pleit ervoor een termijn toe te voegen voor die gemeenten die de knelpunten nog niet 
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hebben geïnventariseerd. Voorts pleit het CDA voor een evaluatie om te bezien of het wellicht 
aanbeveling verdient voor deze stimuleringsregeling ruimere financiële middelen vrij te 
maken.  
 
De heer Nooteboom deelt mede dat de VVD de opmerking van het CDA over de termijn 
deelt. De VVD mist in het voorliggende stuk een dekkingsvoorstel. Wellicht dat dit in het 
SMPU staat, maar verzocht wordt om een nadere toelichting.  
In het voorstel wordt aangegeven, dat het BRU een eigen regeling heeft voor de BRU-
gemeenten. Geïnformeerd wordt of sprake is van een vergelijkbare regeling.  
 
De heer Bersch merkt op dat de SP zich, in aansluiting op de vraag van het CDA, afvraagt wat 
kan worden gedaan voor het budget dat beschikbaar is. De vraag is of alle 64 
geïnventariseerde knelpunten kunnen worden opgelost.   
In het achterliggende onderzoek worden de aandachtspunten vermeld. Op pag. 31 van het 
onderzoek staan de typen knelpunten vermeld. De SP vraagt zich af hoe die knelpunten 
precies zullen worden opgelost. Ter illustratie vestigt hij de aandacht op het type knelpunt 
drempel. De vraag is of een drempel wordt weggehaald dan wel gerealiseerd en wat de 
consequenties daarvan zijn voor belanghebbenden. Wellicht behoort die beoordeling tot de 
taak van de gemeente. De SP geeft in dat geval mee dat de gemeenten met belanghebbenden 
moeten besluiten of de voorgestelde oplossing al dan niet een goede maatregel betreft.  
 
Mevrouw Versteeg deelt mede dat D66 het principe achter deze stimuleringsregeling steunt.  
Het verbaast D66 echter dat in het hele stuk niet wordt gerept over het BRU-gebied. 
Geïnformeerd wordt of dit op elkaar aansluit.  
 
De heer Fastl pleit ervoor dat de provincie meedenkt ten aanzien van het oplossen van de 
geïnventariseerde knelpunten. Ter illustratie vestigt spreker de aandacht op de knelpunten in 
Baarn. De twee bedrijventerreinen zijn goed te ontsluiten via de snelweg, omdat ze bij de afrit 
liggen. De knelpunten die ontstaan zijn echter bij de ontsluiting van het winkelgebied (de 
‘binnenstad’). In de visie van GroenLinks wordt de leefbaarheid van dit gebied niet verbeterd 
indien wordt gekozen voor het facilititeren van de vrachtwagens en zou in de richting van 
Baarn kunnen worden meegegeven te kiezen voor een andere type vrachtwagen.  
 
De heer Roos informeert of deze eindrapportage en de studie vooraf  zijn afgestemd met het 
aspect Externe Veiligheid, met name de routering van gevaarlijke stoffen. De vraag is of die 
wegen wel expliciet veilig genoeg zijn gemaakt. 
 
Mevrouw Blom deelt mede dat de opmerkingen van de PvdA al naar voren zijn gebracht.  
 
De heer Krol licht toe dat dit onderwerp als doel in het SMPU staat opgenomen. Er is 
vervolgens in nauw overleg met gemeenten geïnventariseerd waar dit soort problemen zich 
voordoen. Op basis daarvan is het voorliggende voorstel tot stand gekomen. Op grond van het 
feit de knelpunten in overleg met de gemeenten zijn geïnventariseerd speelt het probleem van 
de korte termijn van indiening van een aanvraag niet. Bij gemeenten liggen de plannen klaar; 
voor wat betreft de uitvoering is het wachten op de vaststelling van de regeling door PS. 
Indien de regeling een doorslaand succes blijkt te zijn en er meer stappen moeten worden 
gezet is het aan GS een voorstel in te dienen bij PS hiervoor meer geld beschikbaar te stellen. 
Met de € 2,1 miljoen kunnen alle aandachtspunten, die thans in de voorliggende notitie, 
inclusief de bijlage, staan beschreven, worden opgelost.   
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De gemeenten zijn verantwoordelijk voor de wijze waarop een maatregel inhoudelijk wordt 
uitgevoerd. Het is derhalve aan de gemeente een en ander goed af te stemmen met alle 
belanghebbenden.   
De BRU heeft een vergelijkbare regeling. Om die reden staan in het voorliggende stuk geen 
BRU-gemeenten. De samenwerking met het BRU op dit punt is goed. Het kan derhalve niet 
zo zijn dat in het BRU-gebied iets gebeurt dat contrair is aan datgene wat op Provinciaal 
gebied gebeurt.   
Er is rekening gehouden met de routering van de gevaarlijke stoffen.  
Dekking vindt plaats uit de posten Bereikbaarheid Binnensteden en Transferia. 
 
Het verheugt Mevrouw Versteeg dat de samenwerking tussen provincie en BRU in deze goed 
is; zij betreurt dat dit niet als zodanig is vermeld in het stuk.   
 
De voorzitter informeert of het voorliggende stuk als sterstuk naar de Staten kan. Hij stelt vast 
dat dit niet het geval is.  
 
9. Statenvoorstel subsidieverordening Programma Vrije Tijd provincie Utrecht 
De heer Roos merkt op dat het Mooi Utrecht niet duidelijk is wat deze subsidieverordening 
netto gaat opleveren. Er staat wel iets vermeld over het meetbare- en beoogde beleidseffect, 
maar wellicht kan worden toegelicht hoe dit effectief wordt gemeten.  
 
De heer Benschop vestigt de aandacht op artikel 4, criteria ten aanzien van het project. De 
SGP stelt voor in lid a ‘of pas in een later stadium’ te schrappen, omdat het project dan 
immers wordt uitgevoerd.  
 
De heer Van Ee informeert in aansluiting op de vraag van Mooi Utrecht wat de provincie tot 
nu toe heeft bereikt.   
 
Mevrouw Lamers geeft aan dat dit een uitwerking betreft van het door PS vastgestelde 
Beleidsprogramma Vrije Tijd. Er is een subsidieverordening voor dit gedeelte en voor de 
zakelijke tranche. De VVD vraagt zich wel of waarom er twee verordeningen zijn, maar kan 
zich voor het overige vinden in het voorliggende voorstel.  
 
De heer Bersch memoreert dat de SP tegen het Beleidsprogramma Vrije Tijd heeft gestemd. 
Op grond daarvan zal de SP zich nader beraden over het voorliggende voorstel. Hierop zal 
worden teruggekomen in de PS-vergadering.  
 
Mevrouw Versteeg deelt mede dat D66 zich kan vinden in het voorliggende voorstel.  
Zij maakt voorts van deze gelegenheid gebruik te memoreren dat D66 bij de behandeling van 
het Beleidsprogramma Vrije Tijd heeft verzocht om toezending van de evaluatie Toeristisch 
Recreatief Actieplan 2005 -2008. Deze toezegging is nagekomen en was tevens voorzien van 
een oplegger met een analyse van hetgeen is doorgevoerd. Zij spreekt hiervoor haar 
waardering uit en is van mening dat de Staten op deze manier op hun wenken worden 
bediend.  
 
De heer Krol bevestigt dat de subsidieverordening een uitwerking betreft van het door PS op 
20 april jl. vastgestelde Beleidsprogramma Vrije Tijd.  
Spreker zegt toe dat de effecten van de middelen die hiervoor beschikbaar worden gesteld 
zullen worden gemonitord en het resultaat ter kennis zal worden gebracht van de Staten. 
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De vraag met betrekking tot artikel 4a. wordt meegenomen. Hierop zal nader worden 
teruggekomen.  
 
De voorzitter concludeert dat de commissie zich kan vinden in het voorliggende voorstel en 
ermee instemt dat dit als sterstuk met stemverklaring naar de Staten gaat.  
 
TER KENNISNEMING 
10. Dienstregelingwijziging OV 23 augustus 2009 
 
11. Afhandeling klachten openbaar vervoer 
 
12. Verkenning omgevingsdiensten 
 
13. Gewijzigde Nadere regels Garantiefonds Energie Provincie Utrecht 
 
14. Uitvoeringsplan Cultuur en Economie 2009 
 
15. Rapportage periode 2008 Provinciaal Uitvoeringsprogramma Externe Veiligheid 
2006 – 2010 
 
16. Ondertekening van de convenanten “Het Utrechtse Stationsgebied geeft duurzame 
energie”en “Gebiedsgerichte bodemstrategie stationsgebied Utrecht” 
 
17. Jaarverslag 2008 van het Fonds nazorg gesloten stortplaatsen provincie Utrecht 
 
18. N402 Loenen - Kerklaan 
 
19. Sluiting 
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering onder dankzegging voor 
ieders komst en inbreng.  
 


